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  PROTOKÓŁ NR L/2023 

Z SESJI RADY GMINY W DOBRONIU 

W DNIU 27 KWIETNIA 2023 R. 

W URZĘDZIE GMINY W DOBRONIU,  

ULICA 11 LISTOPADA 9, SALA KONFERENCYJNA - PARTER  

Sesję rozpoczęto o godz. 9.05, a zakończono o godz. 10.50.  

 

1. Otwarcie L sesji Rady Gminy w Dobroniu i stwierdzenie kworum: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu Janusz Szerffel otwierając XLIX 
sesję Rady Gminy powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20. 1b ustawy o samorządzie gminnym 
obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 
Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty. Stwierdził, że na podstawie listy obecności obecnych 

jest 11 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Robert Jarzębak – Wójt Gminy Dobroń; 
2. Monika Rybak- Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury;  

3. Mirosław Rżanek – Sekretarz Gminy Dobroń; 
4. Anna Wyrwa-Antoniak – Radca Prawny UG w Dobroniu, 

5. Ilona Mudzo – Skarbnik Gminy Dobroń, 

6. Grażyna Baranowicz - Kierownik GOPS w Dobroniu, 
7. Pracownicy UG w Dobroniu, 

8. Sołtysi.  
 

O terminie sesji radni zostali powiadomieni pisemnie. 
 

(Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 
2. Przyjęcie porządku obrad: 

 
- Przewodniczący Rady Gminy J. Szerffel poinformował, że Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, zapytał, czy są 
wnioski do porządku obrad? 

 
- Brak wniosków do porządku obrad. 
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Porządek L Sesji Rady Gminy w Dobroniu – 27.04.2023 r.: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum Kultury za 2022 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny aktualności 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Dobroń oraz aktualności obowiązujących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego (opinia Komisji Rozwoju). 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XLIX/359/23 Rady Gminy w Dobroniu z dnia 30 marca 2023 r. (opinia 

Komisji Rozwoju). 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale Budżetowej 

Gminy Dobroń na rok 2023 (opinia Komisji Rozwoju). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pabianickiemu (opinia Komisji Rozwoju). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminów nadawania 

tytułów: „Honorowy Obywatel Gminy Dobroń” oraz „Zasłużony dla Gminy 

Dobroń" (opinia Komisji Rozwoju). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poboru należności pieniężnych 

w drodze inkasa oraz zasad rozliczania inkasentów (opinia Komisji 

Rozwoju). 

10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2022.  

11. Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach podejmowanych w 

okresie od ostatniej sesji Rady Gminy. 

12. Korespondencja i sprawy różne. 

13. Przyjęcie wniosków do protokołu nr XLIX/2023 z sesji Rady Gminy. 

14. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. pkt. 3. (Sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum 

Kultury za 2022 r.): 

- Na salę obrad przybył Radny Rady Gminy w Dobroniu D. Korczak – 12 

radnych obecnych na sali obrad. 

Dyrektor Dobrońskiego Centrum Kultury M. Rybak przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum Kultury za 2022 r. 

Poinformowała, że DCK zrealizowane w ubiegłym roku. Jak zwykle przy 

dobrym Centrum Kultury działają niezmiennie grupy i koła zainteresowań 

tak jak koło plastyczne laboratorium sztuki, teatr sPokoLeń, zespół tańca 

współczesnego Fresh Move, orkiestra dęta, Zespół Pieśni i Tańca Dobroń, 

Towarzystwo Śpiewacze Lutnia wprowadzone są również zajęcia sportowo-

ruchowe dla dorosłych Nordic Walking, gimnastyka dla smyka, zajęcia 

sportowo-ruchowe dla zerowiaków. Od listopada zaczęliśmy również 
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prowadzić zajęcia dla dzieci w wieku 1-3 sensoraczki. W bibliotece 

publicznej prowadzone są również zajęcia plastyczne dla dzieci działa klub 

książki dla dorosłych, wprowadzone były również dodatkowe zajęcia 

podczas ferii. W ubiegłym roku zrealizowano szereg działań kulturalno-

artystycznych a mieszkańcy gminy mogli uczestniczyć w takich 

wydarzeniach jak wystawy fotografii spotkania autorskie spotkania 

podróżnicze, Dzień Kobiet, Dzień Dziecka, Mikołajki organizowane były 

warsztaty tematyczne dla dzieci i dla dorosłych warsztaty taneczne dla 

dzieci dla dorosłych prowadzone były zajęcia podczas ferii zimowych 

półkolonie podczas wakacji. Teatr sPokoLeń wystawił sztukę "Ożenek", 

która była grana 11 razy w ubiegłym roku. Grupy działające przy Centrum 

Kultury realizowały swoje zadania reprezentując naszą gminę na różnych 

płaszczyznach grupa tańca Fresh Move uczestniczyła w przeglądach tańca 

sportowego, warsztatach, turniejach zajmując pierwsze drugie trzecie 

miejsca czy otrzymując wyróżnienia. Chór Lutnia, Orkiestra Dęta, Zespół 

Pieśni i Tańca Dobroń grupa dorosła i dziecięca uczestniczyli wielokrotnie 

przede wszystkim podczas uroczystości kościelnych naszej parafii i nie tylko 

tworząc oprawę mszy świętej lub koncertując podczas świąt. Zespół Pieśni 

i Tańca Dobroń uczestniczył licznie w różnych koncertach, dożynkach, 

występach nie tylko na terenie naszej gminy ale na terenie województwa 

zdobywając różne nagrody i wyróżnienia chór oraz orkiestra uczestniczyli w 

imprezach wyjazdowych w Wieliczce, w Szadku podczas konkursu pieśni 

patriotycznej zdobył drugie miejsce i tak co najważniejsze po 2-letniej 

przerwie udało nam się zorganizować Święto Gminy Dobroń podczas tej 

imprezy tradycyjnie zaprezentowały się nasze grupy działające przy domu 

kultury dzieci z przedszkola oraz zaproszeni wykonawcy nie zabrakło jak 

zwykle atrakcji dla dzieci dorosłych A jeżeli chodzi o przygotowanie 

gastronomiczne to tutaj współpracowały z nami panie z koła Gospodyń 

Wiejskich z naszej gminy z Mogilna, z Róży, z Operowa, z Dobronia także 

dziękujemy bardzo za pomoc. W październiku Orkiestra Dęta z Dobronia 

obchodziła swój jubileusz 120-lecia z tej okazji odbył się koncert 

jubileuszowy w kościele parafialnym jeżeli chodzi o działalność biblioteki 

która wchodzi w skład Dobroń skiego Centrum Kultury systematycznie 

prowadzone były tam spotkania z czytelnikami w klubie książki po raz 

kolejny uczestniczyliśmy w kampanii "Mała książka wielki człowiek" czyli 

takie wprowadzenie najmłodszych naszych czytelników do świata książek i 

biblioteki w ubiegłym roku jak zawsze zresztą tradycyjnie 

współpracowaliśmy ze szkołami z naszej gminy zarówno jeżeli chodzi o 

działalność artystyczną jak i biblioteczną. Poinformowała, że szczegółowy 

wykaz tych wszystkich imprez widziałam został ujęty w sprawozdaniu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że mamy bogatą kulturę 

ludową, którą mieszkańcy albo członkowie zespołów które mieszczą się w 
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Dobrońskim Centrum Kultury i w jakiś sposób szerzą mogliśmy ostatnio 

oglądać w telewizji chociażby taką tradycję, którą kultywuje się w lany 

poniedziałek czyli chodzenie z kogutkiem to się spotyka z dobrym odbiorem 

mieszkańców nie tylko tych nowych którzy mieszkają na naszym terenie ale 

i tych mieszkańców którzy wcześniej tutaj mieszkają od lat oni wspominają 

swoje dawne czasy mówią o tym że tańczyli w zespole Pieśni i Tańca są w 

jakiś sposób związani z tym co się kiedyś działo i bardzo pozytywnie 

odbierają to co się teraz dzieje w Dobrońskim Centrum Kultury. Mamy, kilka 

takich fajnych rzeczy, na które zwraca się uwagę albo zwracają uwagę 

przejeżdżający przez gminę przez gminę Dobroń na skrzyżowaniu mamy 

trzy palmy, które w okresie Świąt Wielkanocnych stoją w tym okresie 

świątecznym i one zdobią, jak gdyby gminę. Tworzymy nową kulturę, nową 

tradycję ale i też dbamy o to co było wcześniej jeśli mówimy o takiej nowej 

kulturze nowej tradycji chciałbym powiedzieć tutaj o chociaż o teatrze o 

którym pani dyrektor mówiła o ich występach ich sztukach teatralnych, 

które zostają gdzieś wystawiane na które przychodzi bądź co bądź sporo 

osób na tyle sporo że musimy dzielić to na kilka takich wydarzeń spotkań 

dlatego że nie mamy tego jednego dużego miejsca abyśmy wszyscy mogli 

usiąść i w kilkanaście osób albo kilkadziesiąt osób oglądać takie spektakle i 

mam nadzieję, że kiedyś w przyszłości uda nam się stworzyć takie 

Dobrońskie Centrum Kultury aby w sposób taki prawdziwy sposób godny 

można było usiąść na widoku i oglądać przedstawienia na scenie, jest to 

moje marzenie. Będziemy do tego dążyć, aby kiedyś w przyszłości można 

było coś takiego nowego zbudować a miejsce mamy ku temu, ponieważ 

zakupiliśmy teren za 480 tysięcy złotych właśnie po siedzibie GS-u w 

Dobroniu. Chciałbym wspomnieć tutaj nasz chór Lutnia który Drodzy 

państwo istnieje też kilkadziesiąt lat, wygrywa konkursy wtedy, kiedy 

można konkurować z chórami nie tylko na poziomie powiatu pabianickiego, 

ale na poziomach powiatowych powiatu łaskiego pabianickiego czy 

zduńskowolskiego widać tutaj duży potencjał i duże takie przede wszystkim 

przywiązanie do tych miejsc do których uczęszczają właśnie nasi 

mieszkańcy. 

 - Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że 

Rada Gminy w Dobroniu bez uwag przyjęła sprawozdanie z działalności 

Dobrońskiego Centrum Kultury za 2022 rok. 

Sprawozdanie z działalności Dobrońskiego Centrum Kultury za 2022 r. 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad. pkt. 4. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Dobroń oraz aktualności 

obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego): 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 
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- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 49/183/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr L/361/23 w sprawie przyjęcia oceny aktualności 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Dobroń oraz aktualności obowiązujących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt.  5. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLIX/359/23 Rady Gminy w Dobroniu z dnia 30 marca 

2023 r.); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 49/184/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr L/362/23 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/359/23 

Rady Gminy w Dobroniu z dnia 30 marca 2023 r. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. pkt. 6. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

uchwale Budżetowej Gminy Dobroń na rok 2023); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 49/185/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 
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- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr L/363/23 w sprawie zmian w uchwale Budżetowej 

Gminy Dobroń na rok 2023. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 49/186/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr L/364/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pabianickiemu. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. pkt. 8.  (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminów 

nadawania tytułów: „Honorowy Obywatel Gminy Dobroń” oraz 

„Zasłużony dla Gminy Dobroń"); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 49/187/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr L/365/23 w sprawie regulaminów nadawania tytułów: 

„Honorowy Obywatel Gminy Dobroń” oraz „Zasłużony dla Gminy Dobroń". 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 
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Ad. pkt. 9. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poboru 

należności pieniężnych w drodze inkasa oraz zasad rozliczania 

inkasentów); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały. 

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 49/188/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr L/366/23 w sprawie poboru należności pieniężnych w 

drodze inkasa oraz zasad rozliczania inkasentów ". 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. pkt. 10.(Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi za rok 2022);  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że Rada 

Gminy w Dobroniu bez uwag przyjęła sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2022.  

- Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2022 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu.  

Ad. pkt. 11. (Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji Rady Gminy); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że w dniu 12 kwietnia 

Gmina Dobroń w drodze darowizny otrzymała działkę, o której wcześniej 

państwo decydowaliście chodzi o przejęcie drogi jest to działka o numerze 

ewidencyjnym 676/6 a powierzchnia tej działki to 0,1367 hektara. 

Poinformował, że w chwili obecnej otrzymaliśmy kwotę 11.700,00 zł 

wnioskowaliśmy o pieniądze o to żebyśmy mogli wyremontować albo w jakiś 

sposób upiększyć teren, na którym znajdują się mogiły z roku 1939 ofiar 

cywilnych, ale i ofiar, jeśli chodzi o żołnierzy. Nadmienił, że w dniu 25 

kwietnia bieżącego roku złożony został do Kuratorium Oświaty w Łodzi 

wniosek na doposażenie stołówki w szkole mamy stołówkę, kuchnię w 

szkole podstawowej w Dobroniu, ale i również korzystamy z tej stołówki w 

szkole podstawowej w Chechle chętne i w szkole podstawowej w Mogilnie 

tam chcemy zakupić wyposażenie sprzęt AGD meble naczynia termin 

realizacji to jest lipiec 2023 roku. Poinformował, że 18 kwietnia 2023 roku 

zakończyliśmy przetarg który był skierowany na rozbudowę sieci w sieci 
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kanalizacyjnej sieci która mieściłaby się przy ulicy na ulicy przy ulicy 

Grunwaldzkiej, gdzie chcemy tam wykonać  około 40 kilku sztuk odejść na 

tym osiedlu natomiast to osiedle posiada kilka ulic i tych odejść w sumie 

będzie aż 77,  koszt liczyliśmy dostaliśmy dofinansowanie na poziomie około 

4 milionów złotych o to walczyliśmy w tamtym roku i udało nam się tam w 

tym roku pozyskać pieniądze była to praca którą musieliśmy wykonać w 

kierunku tak naprawdę wskazania konieczności i potrzeby wykonania tej 

pracy walczyliśmy o to przez nawet kilka miesięcy i udało się pozyskać te 

pieniądze sprawiliśmy to żeby pieniądze w jakiś sposób dostaliśmy z czego 

możemy się dzisiaj cieszyć bo wykonaliśmy przetarg w przetargu najtańsza 

oferta na kanalizację to 1.738 000,00 zł. Pomimo tego że na ogólną jak 

gdyby wsparcie mieliśmy w wysokości 4 milionów złotych z tego chcemy 

również wykonać sieć wodociągową i sieć wodociągowa.  Poinformował, zew 

na ulicy Łącznej w Orpelowie będzie nas kosztować po przetargu 

248 000,00 zł mieliśmy podczas dyskusji takie przemyślenia że będziemy 

musieli dołożyć do tego przetargu czyli zapłacić powyżej 4 milionów złotych 

powyżej tej kwoty którą dostaliśmy jako dofinansowanie dzisiaj możemy 

powiedzieć że zamknęliśmy się kwotą dokładnie o 50% mniejszą i z tego 

należy się cieszyć ale i również ciut rozpaczać ponieważ nie wydane 

pieniądze będziemy musieli zwrócić do Urzędu Marszałkowskiego tam 

pozostaną jako rezerwa na przyszłe inwestycje niekoniecznie mogą być to 

inwestycje które będą mieściły się w gminie Dobroń. Z takich rezerw D są 

wydatkowane pieniądze potem jako wsparcie do już istniejących inwestycji 

lub też będą ogłoszone nowe programy naboru wniosków na w tej tematyce, 

czyli budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej. Nadmienił, że mamy 

przed sobą budowę boiska w przy szkole podstawowej w Chechle czyli 

mamy jeszcze grunt który jest niezagospodarowany za szkołą po 

zbudowaniu sali gimnastycznej i przedszkola właśnie w tej miejscowości 

Chechło jeszcze pozostał kawałek gruntu który chcemy zagospodarować i 

chcemy stworzyć boisko dla młodzieży boisko o sztucznej nawierzchni 

polipropylenowej, kosztorys był na 700 000,00 złotych kwota 150 kilka 

tysięcy złotych jest to dofinansowanie z lokalnej grupy działania  pozostała 

kwota 500 tysięcy złotych pochodzi z budżetu Gminy czyli to nasze 

pieniądze tutaj aby nie wydawać tych pieniędzy z naszego budżetu 

sporządziliśmy wniosek do Ministerstwa Sportu i mamy nadzieję otrzymać 

pieniądze z działania Sportowa Polska Drodzy państwo tych pieniędzy 

chcemy otrzymać 700 tysięcy złotych tak aby pokryć w jakiejś części w 

części zbudować to boisko to i nie wydać pieniędzy z budżetu gminy. 

Poinformował, ze jest że rozpoczynamy działanie w kierunku poprawy 

nawierzchni boiska albo stworzenie wręcz nowego boiska przy szkole 

podstawowej w Dobroniu tam gdzie chcemy aby bieżnia była również 

sztuczna, nie posypana mączką tak jak do tej pory która się kurzy a 

zawierzenia bieżni miałaby być pokryta polipropylenem miałoby się znaleźć 

boisko z nawierzchnią trawiastą czyli tak jak do tej pory i obok boisko 

wielofunkcyjne które byłoby również z nawierzchnią sztuczną ale boisko 
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dające możliwość gry w piłkę ręczną w koszykówkę być może w jakimś 

stopniu można byłoby tam zagrać albo tworzyć treningi w kierunku tenisa 

ziemnego. Poinformował o  trwającym przetargu na ulicę sportową i 

pozostałych siedmiu ulic jeśli chodzi o ten przetarg tam gdzie dostaliśmy 

drodzy państwo wsparcie z działania rządowego Polski ład dostaliśmy kwotę 

9.999.000,00 złotych którą chcemy przeznaczyć na poprawę jakości i 

budowę ulicy Sportowej przy której będą się mieścić ścieżka rowerowa ale 

również i parkingi w jak gdyby sąsiedztwie poczty i naszego boiska 

sportowego przy klubie Iskra tutaj rozpoczęliśmy przetarg a było kilka ofert 

tak naprawdę były to cztery oferty dwie najtańsze musieliśmy odrzucić 

ponieważ wykonawcy nie dopełnili odpowiednich formalności nie złożyli 

dokumentów trzecia w kolejce oferta to oferta z kwotą 14 milionów złotych 

14 milionów złotych to o 4 miliony więcej niż mamy w budżecie, w tej chwili 

trwają negocjacje z firmami które złożyły swój akces uczestnictwa w tym 

przetargu dopuszcza nam na to prawo rozmawiamy będziemy rozmawiać z 

tymi firmami o możliwości jeszcze raz skalkulowania ceny przez 

wykonawców i złożenia powtórnie tej oferty  co oczywiście poinformuje 

państwa w następnym na następnym moim jak gdyby przedstawieniu tych 

wszystkich sytuacji i tematów które mieszczą się na naszym terenie. Mam 

nadzieję że wykonawcy po przeanalizowaniu jeszcze raz kosztów które 

muszą wydać na budowę tej drogi i pozostałych sześciu dróg tak jak o 

których teraz wspomnę jest to ulica Łąkowa, Ogrodowa w Chechle Drugim, 

natomiast ulice przyległe do ulicy Sportowej to ulica Fabryczna, Ogrodowa, 

Podleśna i Drodzy państwo chcemy jeszcze wyremontować ulicę Rolniczą, 

która mieści się albo odchodzi od ulicy Szkolnej w Dobroniu są to jest to 

kilka ulic ważnych ulic w Dobroniu a przede wszystkim poprawa tej ulicy 

Sportowej. Jeśli mówimy o poprawie jakości myślę tutaj jeszcze o 

infrastrukturze, która mieści się w tej ulicy Drodzy państwo i jest to 

wodociąg czy inne urządzenia które tam czy sieć jeśli chodzi o instalację 

elektryczną potrzebna na wykonanie tej wykonaniem chociażby 

doświetlenia na drodze na drodze gminnej przy ulicy Sportowej mając i 

mówiąc o ulicy Sportowej państwo myślicie o pozostałych ulicach przy tej 

okazji chciałbym pokrótce powiedzieć że jesteśmy przed ogłoszeniem 

wyników jeśli chodzi o dotacje do ulicy Podleśnej, Lipowej w Chechle i ulicy 

jeśli chodzi o poszerzenie ulicy do Mogilna Małego jeszcze myślę tutaj o 

chodniku, który chcielibyśmy wykonać złożyliśmy wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego na wykonanie chodników w Dobroniu Małym i 

dokończenie chodnika w Dobroniu Dużym.  Poinformował, że wystąpiliśmy 

z wnioskiem o możliwość pozyskania trzech i pół miliona złotych na zabytki 

chcemy odnowić nasz park państwo 3,5 miliona złotych to spora kwota 

pieniędzy. Natomiast w chwili obecnej i w chwili panujących cen na rynku 

takich jak i jakie sami państwo widzicie stać nas będzie mamy kosztorys 

sporządzony tylko i wyłącznie na poprawę alejek, które mieszczą się właśnie 

na terenie parku i dokonanie nasadzeń, czyli być może uzupełnienia 

drzewostanu i nasady w postaci jakiś bylin i drobnych krzewów ta kwota to 
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3,5 miliona. Taki mamy kosztorys i złożyliśmy wniosek właśnie na te 

potrzeby do programu Polski Ład będziemy czekać na ogłoszenie, jak gdyby 

na werdykt w tym kierunku. Następną rzeczą o której wcześniej państwu 

mówiłem to to że mamy złożony wniosek do Ministerstwa Kultury na kwotę 

600 tysięcy złotych która ma być przeznaczona na rozbudowę budynku po 

GS-ie czyli stworzenie czegoś co będzie na miarę potrzeb naszych tutaj w 

Dobroniu na uruchomieniu w tamtym miejscu Centrum Usług Społecznych 

ale i również Drodzy państwo na jak gdyby zbudowaniu pomieszczenia albo 

sali kinowej, która będzie miała scenę sali dla potrzeb Teatru, Zespołu Pieśni 

i Tańca czy też dla potrzeb dla potrzeb naszego chóru czyli dla potrzeb 

Dobrońskiego Centrum Kultury okazuje się że musieliśmy tworzyć następne 

miejsca w przedszkolach i tak w tamtym roku pamiętacie oddaliśmy 25 

miejscowe, 25 miejsc udostępniliśmy przy Szkole Podstawowej w Dobroniu 

tam otrzymaliśmy dofinansowanie Drodzy państwo koszt tego oddziału to 

około 700 000 zł dofinansowanie było na poziomie Drodzy państwo o ile 

pamiętam 600 tysięcy złotych i stworzyliśmy w tamtym roku dodatkową 

grupę przedszkolną, w tym momencie w naszych przedszkolach znajduje 

się 170 przedszkolaków i w tym roku po ogłoszonym konkursie okazuje się 

że jest to zbyt mało aby zaopatrzyć wszystkich chętnych rodziców którzy 

chcą umieścić przedszkolaków w naszej gminie w którym mogłoby się 

znaleźć przedszkole tworzone nawet na sto kilka dzieci. Mamy przeznaczoną 

kwotę pieniędzy na projekt w budżecie i myślę, że należałoby rozpocząć 

działania w kierunku stworzenia tego projektu i kiedyś w tworzenie tego 

przedszkola, ale u podstaw leży pozyskanie pieniędzy gdzieś zewnętrznych 

tak aby to przedszkole można było stworzyć. Poinformował, że w tym 

momencie prace które trwają przy nowoutworzonej stacji uzdatniania wody 

na którą dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 12 milionów złotych one 

powoli będą się kończyły będziemy to kończyć będziemy podsumowywać 

wydatki na ten cel Stacja Uzdatniania Wody była niezwykle potrzebna 

dlatego że widzimy potrzebę coraz większą w dostarczeniu wody dla 

naszych mieszkańców gmina się rozwija, tworzą się nowe przedsiębiorstwa 

nowe zakłady które należy zaopatrzyć w wodę Drodzy państwo przy takim 

rozwoju moglibyśmy obserwować że za jakiś okres roku bądź dwóch lat tej 

wody byłoby coraz mniej przy niezadowoleniu mieszkańców w związku z 

tym to był dobry kierunek dobry czas jak gdyby rozpoczęcia działania w 

kierunku budowy nowej stacji uzdatniania wody.  

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański zapytał, ile 

dzieci nie dostało się w tym roku do przedszkola? Zapytał o zabytki, park 

trzy i pół miliona, wniosek przygotowany to wiadomo, że macie jakąś 

perspektywę co robić w tym parku ja tu słyszałem nasadzenia i alejki dobrze 

słyszałem? i to za trzy i pół miliona to jak dalej to będzie?  

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że rzeczywiście nie 

powiedział o ilości dzieci, które nie dostały się do naszych przedszkoli. Chęć 

umieszczenia dziecka w przedszkolu mówiąc bardzo nieładnie albo kilku 
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rodziców chciało umieścić dzieci w przedszkolu chciało aby ich dwu i pół 

letnie dzieci mogły uczestniczyć w przedszkolu wtedy kiedy mamy 

możliwość możemy takie dzieci dwu i dwuletnich umieszczać w przedszkolu 

tam tych dzieci nie dostało się około chyba 8 i drodzy państwo z mojej 

wiadomości nie dostało się do przedszkoli dzieci około 14 -15 w związku z 

tym widać tutaj że jest potrzeba jeszcze utworzenia jednej grupy 

przedszkolnej dla naszych dzieci w chwili obecnej co będzie w latach 

przyszłych trudno drodzy państwo tutaj wyrokować bo wszystko zależy od 

nie tylko od tego ile dzieci się rodzi ale wszystko zależy od tego ilu 

mieszkańców jest więcej na naszym terenie ilu mieszkańców się do nas 

przeprowadza a mogę to tylko określać po ilości wydawanych zezwoleń na 

budowę o ilości mogę określić to po ilości jak gdyby już trwających budów 

na naszym terenie i stwierdzam że jednak tutaj rozwój Dobronia jest dosyć 

potężny także za rok dwa bądź 4 będziemy mieli dzieci naprawdę dużo i 

mieszkańców będziemy mieli powyżej 8 tysięcy na naszym terenie i wtedy 

kiedy tych mieszkańców będzie więcej wtedy kiedy dzieci będzie więcej nie 

stać nas na to żeby wybudować przedszkole w przeciągu jednego miesiąca 

więc my musimy się do tego przygotowywać dzisiaj ja powiedziałem że to 

jest kwota około 15 milionów złotych czyli to jest praca na lata. 

Poinformował, że teraz przygotowywaliśmy się do poprawy jakości dróg do 

budowania chociażby stacji uzdatniania wody czy sali gimnastycznej w 

Mogilnie Dużym i to nie trwał przygotowania nie trwają jednego roku, bo 

Drodzy państwo wcześniej trzeba zdobyć jakieś pieniądze na projekty samo 

wykonanie projektu to około 10 nawet 12 miesięcy, czyli to jest jeden rok 

który ucieka następne lata. Jest to gromadzenie pieniędzy na daną 

inwestycję Drodzy państwo dlatego mówię że już teraz należałoby o tym 

myśleć już teraz rozpocząć pewne działania projektowe żeby móc za kilka 

lat bo i budowa sama trwa jakiś okres czasu za te 4 lata czy za trzy lata 

móc już mieć tą szerszą bazę dla =naszych dzieci po to jak gdyby o tym już 

teraz mówię żeby wytyczyć prognozy na przyszłe lata natomiast  jeśli chodzi 

o wniosek który złożyliśmy do polskiego ładu No niestety drodzy państwo 

tak to wygląda to w terenie i takich cen należy się spodziewać w terenie 

który jest pod opieką konserwatora tam wykonywanie prac jest droższe o 

kilkadziesiąt kilkanaście albo nawet po kilkaset złotych i sam zostałem 

zaskoczony tym Drodzy państwo że firma która nam pomagała w wykonaniu 

chociażby wstępnych takich kosztorysów wskazuje nam kwotę która będzie 

potrzebna do wykonania tylko takich niewielkich działań firma która 

wskazuje nam na ponoszone koszty ma doświadczenie już we wcześniej 

przeprowadzonych pracach na terenie Łodzi czy jakiś innych miejscowości 

ale generalnie na terenach właśnie opieką podjęte opieką konserwatorską 

ma być poprawa tylko alejek i dokonanie nasadzeń i pielęgnacja jeszcze 

drzewostanu i ma to kosztować 3,5 miliona złotych. 

- brak dalszej dyskusji.  
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Ad. pkt. 12. (Korespondencja i sprawy różne); 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu A. Fątner-Dregier poinformowała, że ma i 

wniosek o złożenie zapytania bądź petycji do powiatu w sprawie drogi 

powiatowej w kierunku Markówki ponieważ wczoraj uzyskałam informacje 

że planowany zakres robót tej drogi został mocno nam obcięty o 340 

metrów natomiast ten odcinek który powiat chce zostawić jakoby do 

dalszego etapu jest według mnie odcinkiem który jest bardzo niebezpieczny 

znajdują się w nim w rejonie tego odcinka 4 firmy do których dojeżdżają 

samochody ciężarowe są takie momenty że nie ma możliwości przejechania 

ze względu na dużą ilość wody znajdującą się na drodze która nie ma gdzie 

odpłynąć i ogólnie stan nawierzchni jest taki że w ja już tutaj zgłaszałam na 

poprzednich sesjach z prośbą właśnie o interwencję, że nie ma jak pominąć 

dziur i ten odcinek właśnie ma być zostawiony, także prosiłabym bardzo 

pana Przewodniczącego żeby wystąpił z pismem ewentualnie dowiedzieć się 

jakie są dalsze plany w stosunku do tej drogi kiedy to będzie ewentualnie 

zrobione.  

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak przekazał informację, którą posiadam od 

kilku dni pokazywałem tą informację chociażby na spotkaniu sołeckim które 

było wczoraj więc z mojej informacji telefonicznej jaką mam chciałbym 

państwu o tym powiedzieć, że ponieważ dwa przetargi które były wykonane 

i przetargi obejmowały odcinek drogi od końca ulicy Leśnej aż do 

przebudowy tej drogi od końca ulicy Leśnej aż do Markówki. W tych 

przetargach powiat Starostwo Powiatowe otrzymało kwotę dokładnie chyba 

o 100% większą albo większą niż 100% ponieważ Starostwo posiadało czy 

wcześniej informowałem że wspólnie ze Starostwem jak gdyby dbaliśmy 

aby dostać pieniądze i otrzymać pieniądze z Polskiego ładu na tak zwane 

działanie poprawa i podniesienie jakości życia ludzi w miejscowościach po 

PGR-owskich złożyliśmy wniosek otrzymaliśmy wniosek na 3 miliony złotych 

W chwili obecnej robimy i będziemy wykonywać działania na jak gdyby w 

miejscowości Markówka i Wincentów tam będziemy jak gdyby montować 

nową nawierzchnię asfaltową a powiat  tak jak powiedziałem wspólnie z 

nami albo przy podpowiedzi naszych złożył wniosek również w tym samym 

działaniu co my co gmina Dobroń otrzymał 3 miliony złotych wykonał jeden 

przetarg na tą drogę na odcinek tej drogi kwota była o ile ja pamiętam 5 

milionów 200 w związku z tym unieważnił przetarg z powodu braku środków 

finansowych ogłosił nowy przetarg i w nowym przetargu kwota jest powyżej 

7 milionów a chyba dokładnie 7 milionów dwieście na wykonanie tej 

inwestycji na którą powiat uzyskał 3 mln zł w związku z tym drodzy państwo 

ja sugerowałem aby powiat wykonał jeszcze jedno działanie przetargowe i 

żeby to działanie przetargowe być może było gdzieś już bliżej wakacji po to 

aby firmy nabrały nowej kondycji finansowej i być może w tym momencie 

ta cena na wykonanie tego odcinka byłaby mniejsza ale bez porozumienia 

z nami bez jakiś konsultacji albo przekazania chociażby informacji nam do 

Gminy Dobroń zarząd starostwa podjął decyzję o obcięciu albo zmniejszeniu 
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zakresu wykonywania prac czyli tak mówiąc po ludzku i w sposób prosty 

obciął że tak powiem obciął o 340 metrów bieżących wykonanie odcinka 

drogi właśnie w kierunku Markówki obciął po to aby w drugim etapie 

dokonać tych prac polegających właśnie na jak gdyby rozbudowie i na 

poprawienie tego asfaltu. We wczesnych informacjach gdzieś można było 

słyszeć, że będzie odcięta tylko ścieżka rowerowa i nic, poza tym, czyli jeśli 

chodzi o długość wykonywania położenia na tej drodze a nakładki nie 

zostanie, że tak powiem a jedynie będzie, jak gdyby wycięta albo 

zmniejszona ta praca o ścieżkę rowerową. Dzisiaj wiem, że ścieżka 

rowerowa będzie jest zaplanowana tak jak była w projekcie natomiast 

jednym słowem ścieżka nie będzie obcięta a będzie obcięta tylko długość 

wykonywania tego asfaltu i ścieżki rowerowej sugerowano się to tym, że i 

taką mam wiadomość, że końcówka tej drogi albo rejon czy Markówce jest 

drogi w wykonaniu, jak gdyby kosztowny w wykonaniu dlatego że tam 

trzeba dokonać nowej podbudowy tej drogi.  

- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek poinformowała, że odcinek drogi, 

kiedy wciąż jest naprawiany to do drugiego etapu, jeśli mówimy o drugim 

etapie miałby być ten odcinek zrobiony to koszty które Starostwo 

poniesione też będą ogromne, bo wciąż ta naprawa jest zgłaszana tak i 

naprawdę jest to trudno oddzieln.  

- Radny Rady Gminy w Dobroniu G. Minias prosił o dosypanie kruszywa na 

poboczu przejazdu kolejowego do trasy 482 ul. Poinformował o zbliżającym 

się święcie 1 maja, 2 maja oraz 3 maja. Poprosił o ustrojenie masztów na 

skwerku.  

- Radny Rady Gminy w Dobroniu W. Bąkowski poprosił o wyrównanie 

poboczy w Kolonii Ldzań.  

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański nadmienił o 

drodze do Markówki.  Czy jeżeli teraz mówi pan, że powiat chce skrócić tą 

inwestycję o ileś tam metrów to musi wrócić do nowego przetargu tak? 

Rozumiem to jest pierwsze, wydłużenie w czasie całej inwestycji o ileś tam 

pół roku rok, ileś tam będzie tak pierwsze. Druga sprawa dofinansowanie 

do tej drogi przecież dofinansowanie było do całej drogi, jeżeli będzie teraz 

jakaś korekta tylko dofinansowania, jeżeli będzie korekta to wracamy 

znowu dookoła tego, że zatem znowu się nie wybuduje i będziemy tak 

wracać trzecia sprawa czy coś wiadomo na podział kosztów. Czy jeszcze o 

tym nic nie rozmawiamy, bo po otwarciu przetargu i to widziałem i wiadomo 

ilości dofinansowania przez rządowy państw urzędy do tych dróg. 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że  jeśli chodzi o 

dofinansowanie uczestniczyliśmy na etapie rozmów wskazania skąd można 

pozyskać pieniądze na ten odcinek drogi rozmawialiśmy z zarządem a nawet 

mogę tutaj powiedzieć o spotkaniu które odbyło się w starostwie na którym 

był również pan radny pan Paweł Kania i tam sugerowaliśmy że powiat może 
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pozyskać pieniądze z działania polepszenie życia na terenie miejscowości 

popegeerowskich za tym jak gdyby za naszym pomysłem powiat złożył 

wniosek oczywiście też pomagaliśmy w zgłoszeniu tego wniosku powiat 

otrzymał pieniądze i jak gdyby wystosował do nas pismo o wsparcie o 

wsparcie i jak gdyby uczestniczenie w finansach jeśli chodzi o wydatki czyli 

przekazanie połowy pieniędzy na wykonanie tych czynności natomiast 

drodzy państwo u nas mamy również pieniądze, które zdobyliśmy tak 

naprawdę można policzyć i powyżej 40 milionów złotych to są pieniądze 

gdzieś tam zewnętrzne na które musimy mieć wkład własny ale myśleć o 

tym że inflacja spowodowała to że pieniądze, które otrzymaliśmy są zbyt 

małe lub i musimy dołożyć pieniędzy do swoich inwestycji jak chociażby 

droga Sportowa czy inne drogi na naszym terenie w związku z tym 

sugerowaliśmy aby powiat wykonał w całości to swoje działanie chociażby 

w tym kierunku podziękowałby gminie Dobroń za wsparcie chociażby takie 

i jak gdyby skierowanie pomysłu albo przekazanie pomysłu w ogóle na 

pozyskanie pozyskania tych pieniędzy a i teraz to chodzi jeśli chodzi o 

przekierowanie tych pieniędzy to my nie mamy pieniędzy aby zawrzeć 

porozumienie i dać brakujące nie wiem 4 miliony albo 5 milionów w równym 

stopniu czyli pół na pół byłoby to około nie wiem dwóch milionów złotych 

aby w tym momencie przekazać do powiatu przed rozpoczętymi 

inwestycjami albo przed tymi działaniami które my sami chcemy wykonać 

na naszym na naszym terenie więc powiat musi to udźwignąć moim 

zdaniem sam i sam wykonać w tym przypadku te działania. Natomiast jeśli 

chodzi o drogi ul. Sienkiewicza od torów do numerów 24 również prosiliśmy 

Zarząd Powiatu aby wpisał ten kawałki dróg na ulicy Sienkiewicza które są 

zepsute do dofinansowania u pana Wojewody i tak też się stało myślę że to 

dofinansowanie dostaną ale tutaj już zgodziliśmy się na dofinansowanie w 

tym momencie 52 000 zł i wsparcie do tych kawałków na ulicy Sienkiewicza 

dalej powiat będzie robił za swoje pieniądze a kawałek drogi przy cmentarzu 

ja nie rozumiem takiego działania o kierunku działania powiatu ale 

rozumiem to że być może obcięty został odcinek drogi który jest najbardziej 

kosztowny skoro najbardziej kosztowny to został obcięty po to aby 

zmniejszyć jak gdyby koszt wykonania tych prac i zmieścić się albo być 

bliżej jak gdyby wsparcia które powiat uzyskał z programu rządowego tutaj 

było jeszcze pytanie które padło i ono było w zakresie. Jeśli chodzi o 

uzgodnienie, że tak powiem to które wykonał powiat czyli Starostwo 

Powiatowe w tym momencie jeśli uzyskało to jak gdyby wniosek o 

zmniejszenie zakresu działań uzyskałby akceptację przez jak gdyby 

instytucje dofinansowujące powiat w tym momencie musi wiązać się z tym 

albo liczy się z tym co mieli zapisane w prośbie do instytucji że tak powiem 

tych dofinansowujących ale tak naprawdę z tym co na co im zezwolił że tak 

powiem zezwoliło Ministerstwo czyli dostali zgodę na to co zrobić w tym 

zakresie i muszą wykonać to na co złożyli akces do Ministerstw. 
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Ad. pkt. 13. (Przyjęcie wniosków do protokołu nr XLIX/2023 z sesji 

Rady Gminy); 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że nie 

wpłynęły do Biura Rady Gminny wnioski, bądź uwagi co do treści protokołu 

nr XLIX/2023 z sesji Rady Gminy w Dobroniu. 

Ad. pkt. 14. (Zamknięcie sesji): 

- Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy w Dobroniu J. Szerffel dziękując wszystkim za udział w sesji, zamknął 

obrady L/2023 sesji Rady Gminy w Dobroniu. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

      Protokołowała:                                               Przewodniczył:                                                                   

 Inspektor ds. obsługi                              Przewodniczący Rady Gminy 

organów samorządowych                                          w Dobroniu 

                                                                                  

  Paulina Kaczmarek                             Janusz Szerffel  
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